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SLOVENSKO: Z politiky sa pred rokmi stiahli, aktuálne prekvapili kandidatúrou v
eurovoľbách. Prečo sa rozhodli namieriť do bruselskej politiky, akej agende by sa chceli
venovať, a ako hodnotia 20 rokov nášho členstva v Európskej únii?

Bývalá podpredsedníčka SNS a exposlankyňa parlamentu Anna (Malíková) Belousovová (64) sa pred
rokmi stiahla z vrcholovej politiky a z pozície poslankyne Žilinského samosprávneho kraja sa doteraz
venovala čisto komunálnej politike.

„Zažitý civilizačný model demokracie. Úloha USA ako svetového hegemóna pomaly, ale isto končí a
kedysi slávna Európa je v tomto smere len ošumelým príveskom Spojených štátov,“ vysvetľuje
Belousovová, prečo sa rozhodla kandidovať do eurovolieb.

Takzvaný kolektívny západ sa podľa jej slov zvíja v predsmrtnom kŕči. „A riešenie? Zoberieme
občanom slobody a naženieme ich do obrovského digitálneho gulagu. To je tá ich vízia ´pokroku´.
Ale ako sa hovorí, raj pre mačky je peklom pre myši,“ pokračovala ďalej v kritickom tóne
Belousovová. Podľa jej slov v EÚ treba spojiť národné sily naprieč všetkými národmi Európy.

Belousovová nenechala nitku suchú ani na súčasnom vedení Európskej komisie. Vlády členských
štátov EÚ nominujú 27 komisárov, pričom títo komisári podľa jej slov prisahajú vernosť záujmom EÚ
ako celku, a nie svojim domovským štátom. “Potom sa ani netreba čudovať, že tam nie sú tie
najostrejšie farbičky v peračníku,“ kritizovala Belousovová.

„Panoptikum typu romantického komunistu Barrosa, notorického alkoholika Junckera, či
gynekologičky Leyenovej, ktorá celú EÚ vedie do… – no, aby som nebola hrubá, napoviem len, že do
oblasti jej anatomickej špecializácie,“ poznamenala tiež Belousovová.

Podľa Belousovovej sa EÚ za 20 rokov nášho členstva zmenila vo všetkom.
„Ťahá nás do vojny, zeleným diktátom ničí našu ekonomiku. A sloboda jednotlivca? Iba ak v tom, že
si každé ráno zvolíte iné pohlavie,“ konštatovala a dúfa, že po júnových eurovoľbách budú v celej
Európe karty rozdané úplne inak…

Do politiky sa chce vrátiť aj bývalý predseda KDH a exminister dopravy Ján Figeľ (64). „Slovensko
upadá, v Európe je vojna a vzostup ideológií. Potrebujeme alternatívu rozumnej a zodpovednej
politiky – doma aj v EÚ. Keďže ju iní neponúkajú, tak ju chcem ponúknuť,“ vysvetľoval Figeľ svoje
dôvody.

Čo považuje za najakútnejšie? „Únia sa potrebuje viac venovať praktickej solidarite, a odmietnuť
ideológie. V minulosti rasová či triedna ideológia spôsobili obrovské škody. Dnes ich striedajú rodová
a zelená,“ konštatoval bývalý predseda KDH.

„Voľby rozhodnú o zložení Európskeho parlamentu a z toho vyplynie aj nová politická väčšina,”
hovorí. Očakáva, že v čele Komisie sa objaví nová osoba.

Bývalý predseda KDH Ján Figeľ sa vrátil do politiky a kandiduje do eurovolieb. Za prioritné považuje
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riešenie rozsiahlej nelegálnej migrácie, ekológiu človeka a ochranu životného prostredia a zastavenie
vojny na Ukrajine a novú stabilitu kontinentu.

„Podobne, v europarlamente by nemala byť hlavne druholigová zostava politikov, ako to bývalo v
minulosti. V tomto období tam boli najväčšie korupčné škandály, zvlášť v skupine socialistov. To sa
musí zmeniť, ak má byť Únia dôveryhodnejšou a akcieschopnejšou,“ dodal ďalej.

Podľa Figeľa sa za dvadsať rokov nášho členstva v EÚ zmenila Európa i Slovensko. „Pripojili sa
Rumunsko, Bulharsko, Chorvátsko. Odišla historicky prvá krajina – Spojené kráľovstvo. Potvrdzuje
to, že odísť z Únie je možné a zároveň, že jednota Európy je krehká,“ pripomenul bývalý vrcholový
politik KDH.

Syn bývalého predsedu Slovenskej národnej strany Jána Slotu – Pavol Slota pred rokmi založil
vlastný politický subjekt. Hoci sa mu v národných voľbách nedarí, kandiduje do Európskeho
parlamentu.

„Tieto voľby do Europarlamentu považujem za existenčné pre našu národnú svojbytnosť. Chcem
pomôcť mobilizovať slovenský národ do týchto volieb. Predsa nedávne prezidentské voľby nám jasne
ukázali, že ak sa pronárodní voliči dostatočne zmobilizujú, tak dokážu prekresľovať politickú mapu,”
uviedol Pavol Slota.

Podľa Slotu je aktuálne v Bruseli najvážnejšou záležitosťou „snaha o zrušenie práva veta členským
štátom a snaha o vytvorenie akéhosi novodobého žalára a neskôr mlynčeka národov pod riadením
bruselských úradníkov.“

„Preto za najhlavnejšie považujem bránenie štátotvornosti a svojbytnosti nielen slovenského národa.
Ak má EÚ prežiť , musí sa vrátiť k svojim pôvodným hodnotám,“ hovorí Pavol Slota.

„Ďalšou agendou, ktorou sa chcem zaoberať, je obnovenie vzťahov s Ruskou federáciou, čoho
dôkazom je aj moja aktuálna cesta do Petrohradu na základe pozvania riaditeľa Ruskej prezidentskej
akadémie národného hospodárstva a verejnej správy pri príležitosti výročia víťazstva nad fašizmom,
na ktorej zároveň absolvujem aj viacero nielen politických rokovaní,“ vyhlásil ďalej.

Podľa Pavla Slotu EÚ sa úplne spreneverila svojim pôvodným hodnotám. „Je to už inštitúcia, ktorá
nám chce diktovať, čo to je mama a otec, čo to je rodina a manželstvo, aké morálne hodnoty a
kultúru môžeme mať, či spochybňovať našu národnú identitu, kultúrne dedičstvo, historický odkaz,
vrátane snáh o prepisovanie našich dejín. Ak sa EÚ nevráti k svojim pôvodným hodnotám, tak
zanikne,“ myslí si politik.

 

Martin Poliačik (43) pred rokmi zakladal stranu Sloboda a Solidarita. V roku 2017 sa stal členom
Progresívneho Slovenska, v minulých voľbách sa do parlamentu nedostal a zostal skôr v ústraní.

„Z verejného života som sa nestiahol, len som v ňom pôsobil inak. Začal som viac prednášať a školiť,
venoval som sa Akadémii kritického myslenia. S manželkou a švagrom sme začali predávať záťažové
prikrývky a potom som sa naplno venoval téme povojnovej obnovy Ukrajiny,“ vysvetľoval Poliačik.





“Rok som strávil v Kyjeve ako zástupca riaditeľky miestnej pobočky Globsecu. Kvôli práci v Ukrajine
som tiež vlani nekandidoval v parlamentných voľbách,” pripomenul ďalej.

Akej agende by sa chcel venovať, ak by ho zvolili do Európskeho parlamentu? „Kritickému mysleniu
a modernému celoživotnému vzdelávaniu sa venujem už takmer tridsať rokov a chcem v tom
pokračovať,“ odpovedal Poliačik. „Chcem tiež pomôcť zvýšiť odolnosť Európy voči útokom
autokratických režimov ako Rusko, Čína či Irán v oblasti informačnej vojny. A samozrejme chcem
zúžitkovať svoje vedomosti z Ukrajiny a napomôcť jej vstupu do Únie,“ doplnil ďalej.

Oproti predošlým politikom Poliačik s aktuálnym vedením Európskej komisie problém nemá.
„Súčasné nastavenie a smerovanie EÚ sa mi páči a spôsob, akým ju vedie Ursula von der Leyen mi
vyhovuje. Ja by som samozrejme uvítal, ak by budúca hlava Európskej komisie vzišla z liberálnej
frakcie, ale na to náš výsledok zrejme tentokrát nepostačí,“ uviedol politik PS.

Zmenila sa EÚ za 20 rokov nášho členstva? „Únia je po finančnej, migračnej a pandemickej kríze
odolnejšia a lepšie pripravená. Reakcia na Putinovu agresiu bola prekvapivo jednotná a rázna a bolo
z nej cítiť, že skúsenosť krajín, ktoré zažili ruskú okupáciu, hrala svoju rolu,” hodnotí. Spoločenstvo
sa podľa neho zmenilo po vstupe Slovenska a ďalších krajín zo strednej a východnej Európy.
“Centrum moci sa s rastúcim vplyvom Poľska posúva na východ a ak bude na Slovensku vládnuť
niekto geopoliticky príčetnejší ako Fico, môže naša vlasť z toho výrazne profitovať,“ uzavrel Poliačik.
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